
 

 

Miljø- og Fødevareministeriet • Slotsholmsgade 12 • 1216 København K  
Tlf. 38 14 21 42 • Fax 33 14 50 42 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mfvm@mfvm.dk • www.mfvm.dk  
 

Den 31. maj 2017 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål 697 af den 3. maj 2017 fra Miljø- og 

Fødevareudvalget på vegne af Pia Adelsteen (DF).  

Spørgsmål 697 

Vil ministeren kommentere henvendelsen af 1/5-17 fra Dansk Affaldsforening 

om udvidelse af pantsystemet kan fremme cirkulær økonomi, jf. MOF alm. del 

- bilag 410? 

Svar 

Vi har i Danmark et velfungerende pant- og retursystem, der er skabt for at værne om miljøet. Jeg er 

opmærksom på muligheden for, at flere emballager kan omfattes af systemet, og at dette potentielt kan 

have en positiv miljømæssig effekt. Jeg vil dog ikke træffe beslutning om konkrete tiltag, uden at få 

potentialet for miljøgevinster og de økonomiske omkostninger nærmere undersøgt.  

 

Jeg har derfor bedt ministeriet om at igangsætte en analyse af de økonomiske og miljømæssige 

konsekvenser ved at udvide pantsystemet til at omfatte f.eks. juiceprodukter. Afhængigt af resultaterne 

heraf vil et initiativ eventuelt kunne indgå i den kommende nationale handlingsplan mod 

plastforurening.  
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